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Změna v AEGON  
Novým key account manažerem 
AEGON Pojišťovny pro oblast 
severní Moravy se stal Rostislav 
Kopec. V tomto regionu bude mít 
za úkol udržovat a dále rozvíjet 
vztahy s klíčovými klienty pojišťovny především 
v oblasti podnikových zaměstnaneckých výhod. 
R. Kopec přichází ze společnosti ING, kde půso-
bil jako vedoucí obchodní skupiny. 
Prezidium FNM jmenovalo 
místopředsedou Škurka  
Prezidium výkonného výboru Fondu národního 
majetku jmenovalo druhým místopředsedou 
výkonného výboru Jana Škurka, který dosud 
působil jako člen výboru a předseda sekce strate-
gických privatizací.  
Charlie Coode ředitelem  
GE Money Multiservisu 

Novým generálním ředitelem spo-
lečnosti GE Money Multiservis se 
stal Charlie Coode, který dosud 
zastával funkci ředitele 
oddělení kvality GE 
Money v ČR a SR. 

Nahradí Jiřího Pathyho, který byl 
povýšen do funkce ředitele splátko-
vého prodeje GE Money pro region 

(Pokračování na stránce 2) 

LIDÉ 

Společnost LEGENDOR spol. s r.o. Vás zve na seminář: 
FINANČNÍ DERIVÁTY A JEJICH VYUŽITÍ PŘI ŘÍZENÍ RIZIK 
13. a 14. října 2005 
lektor: Doc. Ing. Petr Dvořák, Ph.D., Vysoká škola ekonomická 
Cílem semináře je vysvětlit účastníkům konstrukci nejvýznamnějších druhů finančních  
derivátů a jejich využití při řízení rizik z hlediska banky i klienta.  
Je určen především pracovníkům bank, kteří přicházejí do styku s většími klienty,  
ale také každému, kdo se potřebuje seznámit s instrumenty, které dnes patří  
ke standardním znalostem každého bankéře. Přínosný bude i pro pracovníky firem,  
které vstupují do finančních rizik, k jejichž zajištění hodlají využít derivátů. 

Bližší informace na www.legendor.cz, nebo na tel.: 224 247 268,  
Mgr. Jitka Hauptvogelová, e-mail: hauptvogelova@legendor.cz 

V zářijovém vydání  
časopisu Bankovnictví  

se dočtete o … 
 

* růstu čipových a kreditních  
  karet nejen v České republice 
* trendech v oblasti platebních  
  karet i bankomatů 
* směrnici o zdanění úspor 
* fúzích v bankovním sektoru 
* rozdílných názorech bank  
  a ministerstva financí  
  ve věci bankovních poplatků 
* bankovním trhu střední  
  a východní Evropy  
* posledním vývoji informačních   
  technologií v bankách 
Ukázkový výtisk zdarma a infor-
mace o předplatném získáte na 
tel. čísle 800 110 022 nebo na  
http://bankovnictvi.ihned.cz. 
 

Časopis je také k dostání ve 
volném prodeji. Seznam prodejen 
na www.economia.cz/prodejny. 

PRÁVĚ VYCHÁZÍ 

EKONOMIKA 
MF zjišťuje, jak pracují finanční úřady  

Ministerstvo financí zjišťuje jak jsou lidé spokojeni s prací finančních úřadů. Lidé na interneto-
vém serveru iDnes mohou vyplnit dotazník se sedmi otázkami, které se zaměřují na spokojenost s přístu-
pem finančních úřadů, kvalitu poskytnutých informací, úroveň odbornosti berních úředníků a dobu vyří-
zení žádosti či požadavku, informoval mluvčí MF Marek Zeman. Průzkum je součástí programu moder-

KOMENTÁŘ 
Komise MMF a SB schválily  
dohodu o oddlužení chudých zemí 

Dohoda o oddlužení nej-
chudších zemí světa, kterou 
na výroční konferenci Mezi-
národního měnového fondu 
a Světové banky ve Wa-
shingtonu schválila řídící 
komise MMF a SB, nepřine-
se žádné nároky na Českou 

republiku, řekl náměstek českého ministra fi-
nancí Tomáš Prouza, který se jednání ve Wa-
shingtonu zúčastnil. „Vzhledem k tomu, že jde o 
odpuštění dluhů vůči mezinárodním institucím, 
dopad na český státní rozpočet bude v zásadě 
nulový,“ uvedl. 

Zatím dohodě schází jakákoli představa 
o jejím konkrétním uskutečnění. „Bude to prá-
ce na několik dalších týdnů najít metodu, jak 
dohodu uvést v život,“ dodal. Česká republika, 
jak zdůraznil, oddlužení ve výši asi 40 mld. 
USD, tedy téměř bilionu korun, podporuje. 

Na výročním setkání finančníků, ze-
jména při zasedání Mezinárodního finančního 
fondu, se podle Prouzy intenzivně hovořilo o 
světových cenách ropy. Ukazuje se, že chybí 
kapacity na její zpracování. „Ropný průmysl 
není schopen reagovat na rostoucí poptávku,“ 
řekl. Nabízejí se dva směry řešení - podpora 
růstu výrobních kapacit a zvyšování tlaku na 
omezování spotřeby. Ministři financí Evropské 
unie se dohodli, že se pokusí koordinovat ná-
stroje právě na úspory, řekl T. Prouza. 

Diskuse o nerovnováze v globální eko-
nomice se týká především USA a Asie. „Velký 
problém pro Ameriku je fakt, že asijské země 
prodávají rezervy v dolarech a nakupují do 
zásoby eura, což dlouhodobě tlačí na kurz dola-
ru,“ uvedl.  

Pro českou ekonomiku jsou mnohem 
důležitější vztahy uvnitř Evropské unie. „Jsme 
v dobré situaci, kdy řada investic původem z Asie 

končí v ČR,“ připomněl rychlý nárůst asijských 
investic v posledních 18 měsících: „Právě díky 
vstupu do EU se daří lákat firmy, které chtějí 
přijít na evropské trhy. Česká republika je pro 
ně poměrně zajímavé nástupní místo.“ 

Po letošní výměně návštěv minister-
ských předsedů České republiky a Číny očeká-
vá T. Prouza rozvoj čínských investic do ČR. 
„Pokud by se nám podařilo být nástupním ost-
růvkem pro Čínu, byl by to obrovský a dlouho-
dobý příliv investic,“ soudí náměstek. 

Česká republika i přes personální změ-
ny na politické scéně má ve finančním světě 
stále dobré jméno, dodal. „V diskusích nás 
bankéři z investičních bank srovnávají se Slo-
venskem a Polskem a na druhou stranu se ze-
měmi eurozóny, jako jsou Řecko či Itálie. Ačkoli 
se z pražského pohledu zdá situace poněkud 
rozkolísaná, ve srovnání s oběma těmito skupi-
nami zemí jsme na tom stále ještě nejlépe,“ 
uvedl Tomáš Prouza.                                 

ZDROJ: ČTK 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.legendor.cz
mailto:hauptvogelova@legendor.cz
http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.economia.cz/prodejny
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Změny v bankovním sektoru  
Ministerstvo financí představilo bankám konkrétní návrhy změn, které mají vést ke zlepšení 

postavení bankovních klientů. MF chce legislativně upravit mimo jiné povinnost uvádět celkovou cenu 
bankovních operací, pravidla jak pracovat s ceníkem, stanovit pevné ukazatele u úvěrů a stanovit mini-
mální standardy u informací o produktech. Dohoda o případných změnách je však stále v nedohlednu. 
Banky kritizují, že ne všechny změny, které navrhuje MF, jsou přínosem. Ministerstvo financí chce, aby 
se na krocích ke změnám částečně podílela Česká bankovní asociace.  

ČS vydá hypoteční zástavní listy za 5 mld. Kč  
Česká spořitelna vydá novou samostatnou emisi hypotečních zástavních listů v objemu 5 mld. 

Kč se splatností 10 let; jde celkově již o devátou emisi. HZL z nové emise ČS budou mít pevně určenou 
roční úrokovou sazbu ve výši 4,75 % splatnou zpětně jednou ročně. Datum emise je určeno na 7. října 
2005, k tomuto datu budou HZL kotovány na volném trhu BCPP (ISIN CZ0002000623).  

Rychlá půjčka výhodněji 
Raiffeisenbank od září rozšířila dostupnost spotřebitelského úvěru 

Rychlá půjčka. Maximální výše úvěru se zvyšuje na 200 tis. Kč, doba splat-
nosti na 72 měsíců.  Půjčku banka nyní poskytne i klientům bez pevné tele-
fonní linky domů nebo do zaměstnání. Nově mohou úvěr získat i klienti s 
osobním paušálním tarifem od některého z mobilních operátorů. K získání úvěru není nutné předkládat 
doklad o adrese, stačí tak nyní pouze jeden identifikační doklad a potvrzení o příjmu. Sazba úvěru činí 
od 7,9 % ročně, klient k půjčce zdarma získává pojištění proti neschopnosti splácet úvěr.  

Lidé mají u hypoték víc možností 
Hypoteční banka nově umožňuje jak zpětné proplacení prostředků, tak doložení účelu čerpání 

zpětně. Obě novinky opět rozšiřují přístup zájemců o hypotéku k penězům. S využitím první služby 
(Pokračování na stránce 3) 

BANKY 

střední a východní Evropy, J. Pathy zůstává záro-
veň ve funkci předsedy představenstva GEMM. 
Burza potvrdila Čackou 
v představenstvu Univyc  
Burzovní komora jmenovala Helenu Čackou do 
představenstva 100% dcery burzy pro vypořádá-
ní obchodů s cennými papíry Univyc. V dozorčí 
radě pak budou zasedat Petra Wendelová z Ernst 
& Young, Věslav Michalik z HVB Bank a porad-
ce Jan Struž. Všem jmenovaným v září vypršelo 
tříleté funkční období. Předsedou představenstva 
Univyc je šéf burzy Petr Koblic a členem před-
stavenstva Jan Klenor z Patria Finance. H. Čacká 
je současně generální ředitelkou Univyc.  
Helekal ředitelem Callin 
Ředitelem nově založené společnosti Callin, 
která se zabývá prodejem pojištění po telefonu, 
se stal Igor Helekal (43). Přichází z eBanky, kde 
zodpovídal za řízení oblasti provozu 

včetně klientského servisu.  
Šéfem Amex D. 
Gourlay  
Novým generálním ředitelem společ-
nosti American Express pro Českou a 
Slovenskou republiku se stal Skot David Gour-
lay. Ve funkci vystřídal Jana Brázdu, který ze 
společnosti odešel. Gourlay v posledních dvou 
letech řídil aktivity karetního oddělení v ČR a na 
Slovensku. Nedávno získal i odpovědnost za 
firemní platební karty v regionu střední Evropy.  
Změny ve Finanční  
skupině České spořitelny 
Peter Cecelsky zasedne v představenstvu rakous-
ké spořitelny Linzer Sparkasse. Dosud byl čle-
nem představenstva České spořitelny. Úseky 
banky, které mu podléhají, budou rozděleny mezi 
ostatní členy představenstva. Počet členů před-
stavenstva ČS se tak sníží z osmi na sedm.  
Předsedou představenstva a generálním ředite-
lem Pojišťovny ČS by se od 1. listopadu měl stát 
Petr Zapletal, dosavadní předseda představenstva 
a generální ředitel Investiční společnosti České 
spořitelny (ISČS). Nahradí Jaroslava Kulhánka, 
který v PČS zůstane v pozici místopředsedy 
představenstva. Změnami prošla i dozorčí rada 
PČS. K 10. září rezignovali na svůj mandát Pavel 
Semrád a Jiří Kosinka. Mandát vypršel také 
Radkovi Urbanovi, Michaelu Harrerovi a Georgi 
Wissgotovi. Předsedou dozorčí rady PČS zůstává 
Petr Bobysud. Novým členem a zároveň místo-
předsedou dozorčí rady se stal Oliver van Best. 
Třetího a posledního člena zvolí zaměstnanci v 
průběhu zbytku roku. Dozorčí rada PČS tak 
zeštíhlí z dosavadních šesti na tři členy. Nástup-
cem dosavadního předsedy představenstva a 
generálního ředitele IS ČS P. Zapletala bude 
Radek Urban, dosavadní ředitel odboru Správa 
aktiv ČS.  

(Pokračování ze stránky 1) 

Odborné měsíčníky MODERNÍ OBEC a BANKOVNICTVÍ připravují do listopadového čísla, které 
vychází 2. 11. 2005 (Moderní obec) a 18. 11. 2005 (Bankovnictví) společnou přílohu s názvem 

 

FINANCOVÁNÍ MUNICIPÁLNÍCH PROJEKTŮ 
Strukturální fondy EU a jejich využití, investiční strategie měst, obcí a krajů, municipální úvěry 

z hlediska zkušeností bank, pojištění komunálních projektů a finanční produkty na internetu. 
 

Bližší informace podají Petr Pfleger/Moderní obec, tel.: 233 071 403, 603 198 873, 
petr.pfleger@economia.cz, Pavel Horský/Bankovnictví, tel.: 233 071 418, 605 232 389, 

pavel.horsky@economia.cz, nebo Lukáš Zíta/Bankovnictví, tel.: 233 071 781, 603 239 737,  
lukas.zita@economia.cz. 

Uzávěrka objednávek inzerce: 3. října 2005 

nizace české daňové správy, který má vést k zavedení "klientského přístupu" finančních orgánů k daňo-
vým subjektům. "Získané údaje budeme analyzovat a výsledky budou tvořit součást dokumentu popisují-
cího proces modernizace české daňové správy," uvedla náměstkyně ministra financí Dana Trezziová. 
Výsledky průzkumu budou zveřejněny pravděpodobně během října.  

MF zahájilo cenové kontroly pohonných hmot  
Ministerstvo financí zahájilo cenové kontroly pohonných hmot v jednotlivých krajích. Ministr 

financí Bohuslav Sobotka je podle svých slov znepokojen pomalými, opožděnými a jen částečnými 
reakcemi prodejců pohonných hmot na snižování světových cen ropy. Ministerstvo chce posoudit, zda 
nedochází ke zneužívání případného výhodnějšího hospodářského postavení na českém trhu a k uplatňo-
vání vyšších cen, než jaké by se utvářely na konkurenčním trhu.  

Lidé v regionu chtějí více vydělávat i utrácet  
Až tři z pěti obyvatel států střední a východní Evropy jsou připraveni více praco-
vat, aby si mohli dovolit vynaložit více peněz za spotřební zboží, vyplývá ze stu-
die institutu Fessel-GfK, který zkoumal konzumní trendy v 11 zemích. Nejmenší 
chuť obětovat část svého volného času na úkor delšího pobytu v zaměstnání pro-
jevilo 46 % respondentů v Chorvatsku, naopak nejochotnější "dříči" jsou na Ukra-
jině (65 %). Když institut prováděl loni průzkum v pěti největších západoevrop-

ských zemích (v Německu, Francii, Británii, Itálii a Španělsku), činil průměr jen 37 %. Utrácet stále více 
za věci denní spotřeby jsou odhodláni nejvíce občané Polska; plných 55 % je ochotno provětrávat svoji 
peněženku častěji než dosud. Na opačném konci škály figurují finančně zdrženliví Rumuni (jen 24 %).  

Retroaktivita zákona o dani z příjmu? 
Rok a půl stará novela zákona o dani z příjmu působí podle názoru firmy Fučík & partneři vět-

ším podnikům nemalé problémy. Diskutovaná zpětná platnost zákona – kterou prosazuje ministerstvo 
financí – může podnikatele podle daňových poradců finančně poškodit. Novela zákona navíc přichází s 
řadou otázek, na které mají daňoví poradci a ministerstvo zcela rozlišné názory.  

ČR si podle MMF vede dobře, musí snížit deficit  
České ekonomice se podle Mezinárodního měnového fondu daří. Její ekonomický růst bude v 

letech 2005 až 2006 činit přibližně 4 %, což je mírně nad průměrem střední Evropy. Česko by však mělo 
pokračovat v omezování fiskálního deficitu.  

Národní výbor ICC ČR  
pořádá 3 října seminář na téma  
"Komoditní financování" 

O zkušenostech s komoditním financováním v Pobaltských 
republikách bude hovořit Kulli Paap, expertka  z estonské banky 

Sampo Bank, dále vystoupí Ivan Dolan z ČSOB, Karolína 
Horáková z právní kanceláře Weil, Gotshal & Manges, a Martin 

Hloušek, ředitel divize SGS Czech Republic .  
Seminář je zaměřen na praktické zkušenosti s komoditním 

financování z pohledu banky a inspekční společnosti 
a na legislativní rámec. Více informací naleznete na www.icc-cr 

http://bankovnictvi.ihned.cz
mailto:lukas.zita@economia.cz
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může klient profinancovat již dříve zaplacené vlastní prostředky použité v souvislosti s pořízením nemo-
vitosti. Druhá služba umožňuje uvolnit peníze, pokud je klient z určitých důvodů schopen průkazně 
doložit účel užití prostředků až následně po vyčerpání úvěru.  

PS s úvěrem bez poplatků za vyřízení a Kreditkou  
Poštovní spořitelna usnadnila možnost získat úvěr. Pokud klient zažádá od 22. září do konce 

listopadu o Spotřebitelský úvěr, získá ho bez poplatků za vyřízení. Může tak ušetřit až 3500 Kč. Bez 
poplatku za roční vedení lze získat také Kreditku PS, stačí o ni zažádat od 22. září do konce listopadu.  

Poplatky stavebních spořitelen průhlednější  
Noví klienti stavebních spořitelen se již nemusejí obávat, že se jejich poplatky za 
správu a vedení účtu budou v průběhu spoření nečekaně zvyšovat. Novela zákona o 
stavebním spoření spořitelnám ukládá, aby od 1. října stanovily ve smlouvách jasná 
pravidla pro placení poplatků. Spořitelny mohou buď požadovat pevnou částku po 
dobu šesti let, nebo musí sdělit jak se poplatek bude v tomto období určovat. Klient 

tak bude vědět, jaký roční poplatek bude platit, nebo na jakou maximální úroveň se může dostat. Novela 
vznikla i jako reakce na šetření poplatků stavebních spořitelen ze strany ÚOHS. Spořitelny se však k 
návrhům na změny postavily vstřícně. Některé dokonce udělaly víc, než jim ukládá zákon.  

eBanka členem sdružení SOLUS 
Členem sdružení SOLUS se od 14. září stala eBanka. Je tak již třetí bankou (s HVB Bank CR a 

Raiffeisenbank), která se členstvím ve sdružení SOLUS hlásí k odpovědnému úvěrování v ČR.  

Stavební spoření a úvěry ČMSS stále táhnou 
Statistiky Českomoravské stavební spořitelny potvrzují rostoucí zájem o financování bydlení. 

Celkem 6528 překlenovacích úvěrů a úvěrů ze stavebního spoření, které klienti čerpali letos v srpnu, 
představuje s 1,98 mld. Kč vynikající měsíční bilanci.V meziročním srovnání vykazuje úvěrový obchod 
ČMSS za srpen nárůst úvěrů v objemu o 10,7 %. V srpnu uzavřela ČMSS 19 022 smluv o stavebním 
spoření s cílovou částkou 4,73 mld. Kč. Pozitivní vývoj, zejména růst objemu cílových částek a růst 
objemu úvěrů, přitom doprovází výrazné zvýšení podílu poskytnutých úvěrů na vkladech (40,4 %).  

Nový sazebník SS ČS  
Jednotná sazba 285 Kč za správu a vedení účtu pro rok 2005, první rok vedení účtu zdarma a 

jednoznačně definovaný způsob vývoje úhrad, to jsou tři zásadní změny v sazebníku Stavební spořitelny 
České spořitelny. Od 1. října je SS ČS zavádí pro nově uzavřené smlouvy.  

Stavební spořitelny půjčily více než loni  
Češi si od stavebních spořitelen půjčují stále více peněz. Zatímco počet poskytnutých úvěrů za 

osm měsíců letošního roku v meziročním srovnání poklesl, objem úvěrů vzrostl zhruba o 11 % na 27,8 
mld. Kč. Meziročně vzrostl i počet nově uzavřených smluv z 372 118 na 460 300 ke konci srpna letošní-
ho roku. Nárůst počtu nových klientů zaznamenaly všechny stavební spořitelny.  

CRA Rating Agency zvýšila rating J&T Banky  
CRA Rating Agency zvýšila dlouhodobý lokální rating J&T Banky z czBaa na stupeň czBaa+. 

Hodnocení řadí banku mezi bonitní subjekty s relativně slušnou schopností splácet závazky.  

GE Money Bank má 200 obchodních míst  
GE Money Bank 21. září slavnostně otevřela své 200. obchodní místo, 

pobočku v Ostravě - Zábřehu ve Výškovické ulici 110. V posledních deseti 
měsících otevřela banka 15 nových obchodních míst. GEMB chce v dalších 
dvou letech otevřít až 20 nových poboček a s tím také banka zprovozní několik 
set nových bankomatů. 

Studentská soutěž „Dům ČMSS 2006“ 
Českomoravská stavební spořitelna vyhlašuje na období od 1. 10. 2005 do 31. 1. 2006 student-

skou soutěž s názvem „Dům ČMSS 2006“ (architektonická studie domu do 3 000 000 Kč). Soutěž je 
určena posluchačům vysokých škol zaměřených na architekturu a stavebnictví. Účast v soutěži je podmí-
něna zasláním soutěžního návrhu do 31. 1. 2006 na adresu vyhlašovatele. Jeho obsahem je řádně vyplně-
ná přihláška, výstavní panel s grafickým ztvárněním soutěžního návrhu a průvodní zpráva. Podrobnosti 
jsou na www.cmss.cz.  

(Pokračování ze stránky 2) ZE ZAHRANIČÍ 
Hurikán Rita způsobí 
menší škody než Katrina  

Hurikán Rita způsobí mnohem 
menší škody než hurikán Katri-
na, protože bouře před přícho-
dem na pevninu výrazně ze-
slábla, oznámila organizace 
AIR Worldwide, která se zabý-
vá modelováním škod po kata-

strofách. Pojistné škody způsobené hurikánem 
Rita ve východním Texasu a západní Louisianě 
podle organizace dosáhnou 2,5 až 5 mld. USD.  
"Silné komerční a průmyslové oblasti Port Ar-
thur a Beaumont se svými četnými rafineriemi 
byly na levé straně trasy bouře, kde je rychlost 
větru nižší. Proto neočekáváme větší strukturální 
škody na rafineriích," uvedl viceprezident pro 
výzkum a modelování Jayanta Guin.  
Konkurenční organizace EQECAT již v pátek 
odhadla škody na pojištěném majetku na 9 až 18 
mld. USD. Tehdy byl hurikán Rita o něco nebez-
pečnější, než když dorazil na jižní pobřeží USA 
na pomezí států Texas a Louisiana. Zde silný vítr 
a déšť přerušily dodávky elektřiny do statisíců 
domácností. S postupem do vnitrozemí však 
hurikán slábl. Hurikán sice přímo nezasáhl čtvrté 
největší město USA Houston, v jeho cestě však 
stálo texaské ropné město Beaumont a řada před-
ních rafinerií. Rozsah škod zatím není známý.  
Zvýšený odhad ceny ropy  
MMF zvýšil odhad průměrné ceny ropy pro 
letošní i příští rok. Fond rovněž uvedl, že ceny 
benzinu, topného oleje, leteckých pohonných 
hmot a dalších ropných produktů zůstanou po 
určitou dobu na vysoké úrovni kvůli škodám, 
které způsobil hurikán Katrina americkým rafi-
neriím. Průměrná světová cena ropy by měla 
podle nové prognózy letos dosáhnout 54,23 USD 
za barel a v příštím roce 61,75 USD. Podle před-
chozího odhadu se měla průměrná cena ropy 
snížit na 43,75 USD z letošních 46,50 USD.  
Fed zvýšil úrok na 3,75 % 
Fed zvýšil základní úrokovou sazbu o čtvrt pro-
centního bodu na 3,75 %. Banka rozhodnutí 
zdůvodnila pokračujícím růstem výroby a uved-
la, že dopady hurikánu Katrina představují jen 
krátkodobý problém.  
Měnový fond snížil  
odhad růstu ekonomiky  
MMF snížil odhad růstu globální ekonomiky na 
příští rok na 4,3 %. Na letošní rok nechal odhad 
beze změn a očekává ekonomický růst rovněž o 
4,3 %. Fond to oznámil v pravidelné pololetní 
zprávě World Economic Outlook. Původně před-
povídal, že příští rok bude růst činit 4,4 %. Tem-
po růstu by tak mělo být i nadále nad průměrem 
posledních deseti let, který činí 3,9 %.  
Výzva pro banky EU  

Banky musí vytvořit jednot-
ný systém plateb v celé 
Evropské unii do roku 2010 
a Evropská komise tento 
požadavek podpoří svou 
legislativou, řekl evropský 

komisař pro vnitřní trh Charlie McCreevy. Banky 
zatím počítají s vytvořením jednotného systému 
jen pro 12 zemí eura. Roztříštěností platebních 
systémů přichází 25 zemí EU o 2 až 3 % ročního 
HDP. Lidé kvůli tomu nemohou mít prospěch z 
levnějších služeb v jiných zemích a firmy mají 

MUZO změnilo název na Global Payments Europe 
Rozhodnutím mimořádné valné hromady, konané dne 31. srpna 2005 
došlo ke změně názvu společnosti MUZO na Global Payments Europe. 
Tato změna má zásadním způsobem posílit vnímání firmy jako evrop-
ské centrály Global Payments, a to na trzích jak v západní tak i ve 
východní Evropě. Podle informací, které nám poskytl marketingový 

ředitel společnosti Jiří Hollan, však zavedená značka MUZO, v ČR vnímaná jako synonymum plateb-
ních karet a špičkového procesingu, z našeho trhu nezmizí docela. Firma ji bude i nadále používat jako 
produktovou značku ve spojení se zavedenými a osvědčenými produkty, jako jsou například Pay MUZO 
či MUZO Secure. Společnost Global Payments Europe zároveň představila zbrusu novou webovou 
prezentaci v českém jazyce na www.globalpaymentsinc.com. 
Ve snaze vyjít vstříc potřebám klientů otevřela společnost Global Payments Europe již druhou zahranič-
ní pobočku, po Bratislavě následovala Moskva. Jejím vedením byl pověřen Stanislav Coufal, dříve 
místopředseda představenstva První česko-ruské banky v Moskvě, který v MUZO pracuje od roku 2004. 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.cmss.cz
http://www.globalpaymentsinc.com
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LeasePlan Corporation s dobrými výsledky 
V první polovině roku 2005 vytvořila společnost LeasePlan Corporation čistý zisk ve výši 88,4 

mil. EUR. To je o 9 % méně než čistý zisk vypočtený na základě IFRS (International Financing Repor-
ting Standards) za stejné období roku 2004. Po očištění od vlivu zisku z prodeje LeasePlan Jižní Afrika 
ve výši 11,3 mil. EUR v červnu 2004 se však čistý zisk zvýšil v první polovině 2005 o 3 %.  

Objem leasingových kontraktů se rozšířil  v prvním půlroce o 7,8 % na celkových 11 mld. EUR. 
Počet financovaných vozidel v portfoliu se od prosince 2004 zvýšil na téměř 800 000, přičemž celkový 
počet vozů ve flotile Leaseplan Corporation se pohybuje okolo 1,2 milionu vozů. 

Již 273 200 hlasů pro obchodníka roku  
Zatímco v loňském druhém ročníku prestižního ocenění GE Money Multiservis Obchodník roku 

odeslali spotřebitelé za celou dobu hlasování 72 000 známek, v letošním ročníku jich odeslali spotřebite-
lé již 273 200. Do konce hlasování již zbývají pouhé dny a lze očekávat, že celkový počet známek s 
největší pravděpodobností překročí hranici 300 000. Podrobnosti na www.obchodnikroku.cz.  

kvůli fungování v odlišných systémech vypořá-
dání plateb zvýšené náklady. "Existuje technolo-
gie, která může tuto situaci změnit. Je zde politic-
ká vůle i argument potřebnosti pro podnikání. 
Lze dosáhnout velkých úspor. Nyní je na ban-
kách, aby sehrály svou úlohu," řekl McCreevy na 
setkání finančníků v Paříži. Slíbil přitom, že EK 
brzy předloží návrhy legislativy, která dá jednot-
né platební oblasti právní rámec. Jednotný pla-
tební systém omezí cenové rozdíly mezi jednotli-
vými zeměmi, posílí konkurenci a přinese úspory 
mezi 50 až 100 mld. EUR ročně, uvedl komisař.  
Chudoba hrozí nejvíce 
Slovákům, nejméně Čechům 
V EU hrozí chudoba nejvíce obyvatelům Sloven-
ska. Nebezpečně nízké příjmy tam má 21 % 
všech obyvatel. Naopak nejmenší riziko chudoby 
je v ČR, kde se s výrazně podprůměrnými příjmy 
potýká jen 8 % lidí. V celé EU bylo chudobou v 
roce 2003 ohroženo asi 72 milionů lidí, vyplývá 
z nové studie statistického úřadu Eurostat.  
Příjmy domácností se 
mezi regiony EU liší  
Příjmy domácností se mezi jednotlivými regiony 
EU liší až šestkrát. Nejnižší příjmy měli v roce 
2002 obyvatelé polské oblasti Lubelskie (4439 
EUR ročně), naopak nejvyšší příjmy vykazují 
domácnosti v Londýně (27 754 EUR). Pražané 
jsou se 14 500 EUR nejbohatší z desítky nových 
států, ale i tak jsou těsně pod průměrem EU.  
MMF navrhuje změny 
Mezinárodní měnový fond musí přesněji zacílit 
svou činnost a dát ve svém rozhodování větší 
slovo rychle rostoucím ekonomikám Asie i Afri-
ky, uvedl Fond v dlouho očekávané sebekritické 
zprávě. MMF musí po 60 letech činnosti ze-
štíhlet, být pružnější a praktičtější a omezit byro-
kracii. Hodnocení zjistilo, že Fond se nechal 
zatáhnout do příliš mnoha aktivit a kvůli tomu se 
jeho činnost začala překrývat s agendou Světové 
banky. MMF má především hlídat finanční a 
makroekonomickou stabilitu ve světě.  
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LEASING 

Telefónica získala v odkupu akcií ČT podíl 69,4 %   
Španělská společnost Telefónica zvýšila v povinném odkupu akcií od menšinových akcionářů 

podíl v Českém Telecomu (ČT) na 69,4 % z výchozích 51,1 % akcií. Získala tak poněkud více, než čeka-
la většina analytiků. Podle nich odchod Telecomu z burzy zřejmě nehrozí. Telefónica koupila 59 milionů 
akcií Telecomu celkem za 917 mil. EUR (26,8 mld. Kč). Firma nabízela za akcii Telecomu 456 Kč.  

RM-Systému pomohl na rekord ČEZ  
Mimoburzovní RM-Systém 21. září vylepšil historický rekord z 19. září, kdy se poprvé v historii 

dostal nad hranici 2300 bodů, když jej rozhodující měrou podpořil již šestý růst akcií elektrárenské spo-
lečnosti ČEZ v nepřerušené řadě. Index PK 30 zpevnil o 0,65 % na závěrečných 2307,86 bodu.  

Maximal Invest 
Na pobočkách ČSOB mohou zájemci o zajímavou investici spojenou s výho-
dami životního pojištění využít v období od 19. září do 30. října další, již sed-
mou emisi ČSOB Spořícího programu Maximal Invest. Banka připravila 
atraktivní změnu v podobě časové omezené nabídky vyššího zhodnocení. Své 

prostředky do spořícího programu Maximal Invest vložilo během dosud realizovaných šesti upisovacích 
období téměř 3400 klientů v objemu více než 750 mil. Kč. 

Pioneer Funds Euro Strategic Bond  
K 11. červenci dosáhla výše majetku ve správě podfondu Pioneer Funds Euro Strategic Bond 

přibližně 14 mld. EUR. Ještě začátkem roku majetek fondu mírně přesahoval 12 mld. EUR. Fond je tak 
největším dluhopisovým fondem v Evropě i v ČR.   

Zpráva o výsledcích obchodování za srpen 
Celkový měsíční objem obchodů na trhu akcií a PL vzrostl ve srovnání se srpnem 2004, kdy 

dosáhl 33 484,2 mil. Kč, o 83,6 %. Objem obchodů v období leden–srpen 2005 (669 145,6 mil. Kč) je o 
123,5 % meziročně vyšší (299 418,4 mil. Kč). Index PX 50 si oproti předcházejícímu měsíci připsal 7,02 
%, meziročně zaznamenal nárůst o 65,55 %. Užší index PX-D si vedl ještě lépe, v srpnu jeho hodnota 
vzrostla o 8,67 % a v období srpen 2004–srpen 2005 si polepšil o 66,90 %. Objem obchodů s dluhopisy 
dosáhl v srpnu hodnoty 32,438 mld. Kč, ve srovnání s červencovým objemem (30,580 mld. Kč) vzrostl o 
6,1 %. V meziročním porovnání (v srpnu 2004 dosáhl 48,847 mld. Kč) došlo k poklesu o 33,6 %. 

PPF nevyloučil další nákupy akcií Zentivy 
Finanční skupina PPF, majitel zhruba 10,4% podílu ve farmaceutické firmě Zentiva, nevyloučila 

další nákupy akcií tohoto vedoucího tuzemského výrobce léků. PPF získala spolu s J&T v Zentivě asi 13 
% akcií údajně za 5,2 mld. Kč od amerického investičního fondu Warburg Pincus, který v minulých 
dnech výrazně snížil svůj podíl z 48 % na přibližně pětinu.  

KCP vydala knížku o certifikátech 
Komise pro cenné papíry vydala informační brožuru o investičních certifiká-

tech, které patří do skupiny moderních strukturovaných produktů. Chce tím podpořit 
osvětu před očekávaným rozmachem v tuzemsku. "Cílem je poskytnout návod, základní 
přehled. Je to další možnost pro investory se více orientovat," shrnul důvody vzniku 
publikace ředitel odboru poskytovatelů služeb komise a jeden z autorů David Rozumek.  

KAPITÁLOVÝ TRH 

Kam směřuje finanční poradenství  
   odborný seminář  
   20. října 2005  
   v Kongresovém centru Praha 
• regulace a dozor 
registrace zprostředkovatelů v pojišťovnictví, příprava 
nového zákona o finančním zprostředkování, role profes-
ních asociací v samoregulaci 
• možnosti produktového portfolia  
vnitřní organizace poradenských firem, možnosti produk-
tového portfolia, vyhodnocování, srovnávání produktů a 
vývoj webových nástrojů  
   Účastnický poplatek je 2640 Kč 
   (vč. DPH a občerstvení) 

   Více informací na: 
   www.FPweb.cz/FPservis 
   seminare@economia.cz 
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